

# VIA Statement on the 2025 Nobel Peace Prize and the Venezuelan Crisis

Venezuelans and Immigrants Aid (VIA) welcomes with hope and determination the Norwegian Nobel Committee's decision to award the 2025 Nobel Peace Prize to María Corina Machado. We consider this recognition a significant validation of the long and courageous struggle that Machado and hundreds of thousands of Venezuelan civilians have led in the face of authoritarianism and systematic repression.

As a grassroots, nonpartisan, immigrant-led organization, VIA remains committed to telling the truth about Venezuela's humanitarian crisis. For over 25 years, a regime has ruled through fear, control, and violence. It has forced more than nine million Venezuelans to flee their homeland, left 25 million more in hunger, fear, and silence, jailed thousands, many of whom were tortured or disappeared, armed civilians to turn neighbors against each other, systematically silenced dissent, corrupted institutions, and dismantled civil society, and now faces two investigations at the International Criminal Court for crimes against humanity.

This crisis is not theoretical; it is real and ongoing. We work every day with those who have fled their homes. We hear the stories of families separated, lives uprooted, and futures placed on hold.

The Nobel Prize awarded to María Corina Machado highlights a broader movement of peaceful, civic resistance that persists despite relentless attacks on freedom. It honors every Venezuelan who has stood up, spoken out, or refused to surrender their dignity.

As we stated in our recent public release: "The international community and countries that claim to be democratic must act against a regime that cannot remain in power any longer."

At VIA, we will not remain silent. We will continue to raise awareness among international allies and democratic institutions, amplify the voices of displaced Venezuelans, document abuses that would otherwise be erased, and advocate for a future built on truth, justice, freedom, and human dignity.

This recognition is a step forward. But much more is needed. We invite all those who believe in human rights and democracy to stand with us.

Niurka Meléndez & Héctor Arguinzones  
Directors | Co-founders



# Comunicado de VIA sobre el Premio Nobel de la Paz 2025 y la crisis en Venezuela

Venezuelans and Immigrants Aid (VIA) recibe con esperanza y determinación la decisión del Comité Nobel Noruego de otorgar el Premio Nobel de la Paz 2025 a María Corina Machado. Consideramos este reconocimiento como una validación significativa de la larga y valiente lucha que Machado y cientos de miles de civiles venezolanos han liderado frente al autoritarismo y la represión sistemática.

Como una organización comunitaria no partidista y liderada por inmigrantes, en VIA reiteramos nuestro compromiso con la verdad sobre la crisis humanitaria que atraviesa Venezuela. Durante más de 25 años, un régimen ha gobernado mediante el miedo, la violencia y el control. Este régimen ha forzado a más de nueve millones de venezolanos a huir del país, condenado a más de 25 millones a vivir en condiciones de hambre, miedo y silencio, encarcelado a miles, muchos de ellos torturados o desaparecidos, armado a civiles para enfrentar a comunidades entre sí, silenciado sistemáticamente la disidencia, corrompido instituciones y desmantelado la sociedad civil, y enfrenta ahora dos investigaciones en la Corte Penal Internacional por crímenes de lesa humanidad.

Esta crisis no es teórica: es real y continua. En VIA trabajamos a diario con personas que han sido desplazadas por esta realidad. Escuchamos sus historias, conocemos sus heridas y acompañamos sus procesos.

El Premio Nobel otorgado a María Corina Machado pone en evidencia una resistencia pacífica y cívica, aún viva a pesar de los ataques constantes a la libertad. Este reconocimiento honra a cada venezolano que ha alzado su voz, que ha defendido su dignidad, y que ha elegido no rendirse.

Como afirmamos en nuestra declaración reciente: “La comunidad internacional y los países que se proclaman democráticos deben actuar frente a un régimen que no puede continuar en el poder por más tiempo.”

En VIA no guardaremos silencio. Seguiremos adelante para elevar el nivel de conciencia entre aliados internacionales e instituciones democráticas, amplificar las voces de los venezolanos desplazados, documentar los abusos que muchos quieren borrar, y abogar por un futuro construido sobre la verdad, la justicia, la libertad y la dignidad humana.

Este premio es un paso. Pero no es suficiente. Invitamos a todos aquellos que creen en los derechos humanos y la democracia a unirse a esta causa.

Niurka Meléndez & Héctor Arguinzones  
Directores | Cofundadores

